
Supplerende høringsbemærkning til forslag til regulativ for støjforhold ved udendørs musikarrangementer 

 Kommunens bemærkninger 
Birthe Frølund  
1.  Der mangler angivelse af max tilladelig støj ved mest belastede 
beboelse. Dette bør indføres. Bas “dunken” ved de udendørs 
koncerter er yderst generende. 
 
 

Generelt om hensyntagen til naboer 
Det er tilstræbt, at støjregulativet skal muliggøre denne type 
arrangementer under rimelig hensyntagen til naboer. I regulativet er 
hensynet til naboer forsøgt understøttet dels ved krav i §5 stk. 1 og 
stk. 10 om at støjgener skal begrænses mest muligt, samt ved krav i 
§5 stk. 8, 9 og 11 om placering af musikanlæg, scene og højtalere 
samt brug af generatorer. Der er også stillet krav til naboorientering 
så man som nabo er adviseret om kommende arrangementer.  
  
Krav om maksimal støjgrænse 
Ved anvendelse af specifikke støjgrænser i omgivelserne vil der være 
forventning om en kontrol under afvikling af koncerter i tilfælde af 
klage over støjgener. En sådan kontrol vil ikke være mulig uden en 
fuldstændig overvågning af hele koncerten. Det skyldes, at der ved 
afvikling af koncerter vil være store variationer i støjniveauet, set 
over den tidsperiode hvor afviklingen forekommer, hvormed 
støjbelastningen ikke vil være konstant. En overskridelse af en 
maksimalværdi vil derved ikke entydig være ensbetydende med at 
en koncert samlet set afvikles med en uacceptabel støjbelastning i 
omgivelserne.  
Ved afvikling af koncerter anvender musikerne typisk eget lyd- og 
lysudstyr og der vil således ikke umiddelbart være mulighed for på 
forhånd at lydbegrænse det anvendte lydanlæg.  
 



Samlet set vil der ved fastsættelse af en grænseværdi, lydbegrænser 
samt logning af lydniveau ikke være en væsentlig mere enkel og 
ensartet regulering af støjbelastningen.  
 
Fredericia Kommune bemærker, at det er tilsvarende andre 
kommuners regulativer. 
 

2.  Der tillades mange flere arrangementer i Bulows kasernes gård og 
på Østerstrand end andre steder i byen. Det bør reduceres. Det er de 
udendørs der giver meget store gener. 

Antal af arrangementer 
Fredericia Kommune har på baggrund af de indkomne bemærkninger 
revurderet antal og varighed. 
 
For Bülows Kaserne ændres antal timer med musik per dag fra 5 
timer til 4 timer. 
For Cirkelbroen ændres antal dage med koncerter per år fra 10 dage 
til 8 dage, og sluttid ændres fra kl. 24.00 fredag/lørdag til kl. 23.00 
fredag/lørdag. 

3.  Afslutning af koncerter i weekenden bør fremrykkes. Sluttid 
Det er et ønske, at der er mulighed for gennemførsel af koncerter 
frem til kl. 24.00. 
Fredericia Kommune vurderer, at koncerter til kl. 24.00 er 
acceptabelt, og bemærker at det er tilsvarende andre kommuners 
regulativer.  
 

4.  Lydprøve perioden bør reduceres. Lydprøver 
Omfanget af varighed for lydprøver er baseret på oplysninger fra 
arrangører samt det forhold at ved flere forskellige kunstnere skal 
være mulighed for at alle de udøvende kunstnere har tilstrækkelig 
tid til lydprøver. 
 



Der er i §5 stk. 7 stillet krav om, at Fredericia Kommune kan forlange 
en redegørelse for lydprøvernes afholdelse. 
Høj musik under sceneopstilling mv. reguleres af §5 stk. 10 i 
regulativet og skal begrænses. 
 

5.  Der undlades at tage stilling til private soundboxe på Øster Strand. 
Brug af soundboxe bør reguleres , evt ved skiltning eller andet . 

 

Soundbokse 
Politiet har mulighed for at gribe ind overfor støj i form af musik som 
f.eks. soundbokse eller lignende, hvis politiet vurderer, at støjen 
forstyrrer den offentlige orden, jf. ordensbekendtgørelsen.  
 
Brugen af soundbokse eller lignende i det offentlige rum er derfor 
ikke omfattet regulativet. 

Affald efter koncerter, kunne man ikke lade gæsterne betale et 
mindre beløb over billetten for at oprydningen kan ske lige efter 
koncerten?  - og i vore haver bliver der smidt affald ind samt 
urinering i gården. 
 
På vegne af Charlotte Strack, Danmarksgade 85 st tv 
Og undertegnede, Danmarksgade 83 st th 
 
Birthe Frølund  
Tlf. 2012 2830 

 

Håndtering af affald er ikke en del af dette regulativ men håndteres 
med anden gældende lovgivning.  
 
I tilladelsen står der, at koncertområdet skal efterlades rengjort.  
I tilfælde af mangler kan der indsendes billeder til kommunen, og 
evt. også til den der har fået tilladelsen. 
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